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§ 1 Dnr KS-00001/2024  

Information från kommundirektören 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektör Mikael Björk informerar: 

 

 Östernäs –  Kommunstyrelsens beslut om föreslagna åtgärder i 

analysgruppernas rapport inväntas.   

 

 Timmerterminal – Inget nytt att rapportera 

 

 Hälsingeråd – Vid Hälsingerådet den 13 december 2023 fick 

ledamöterna en utbildning i EU-frågor och hur Sveriges Kommuner 

och Regioner och Region Gävleborg arbetar med dessa. Vidare 

diskuterades Hälsingerådets arbete med inflyttning till Hälsingland 

och varumärke Hälsingland. Utvecklingskontoret föreslog ett omtag i 

frågan. Efter diskussion fick kommuncheferna i Hälsingland i 

uppdrag att säkerställa att det blir framdrift i dessa utvecklingsfrågor. 

Kommundirektören i Ljusdal har utsetts till samordnare för detta 

arbete. 

 

 Krisledning – Kommundirektören, kommunstyrelsens ordförande 

samt räddningschef deltog på Totalförsvarsdagen den 12 december i 

Gävle. Med anledning av oroligheter i Sveriges närområde så 

kommer Sverige fortsatt prioritera att bygga upp totalförsvaret där 

kommunen har en stor roll i det civila försvaret samt vid händelse av 

höjd beredskap ha förmåga att bistå försvarsmakten. 

Kommundirektören har tillsammans med kommuncheferna i 

Nordanstig och Hudiksvall bokat ett möte i januari för att diskutera 

hur vi kommuner i norra Hälsingland kan samarbeta inom detta 

område.        
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 2 Dnr KS-00553/2023  

Internkontrollplan kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2024 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Nämnden har enligt kommunallagen ansvar för att säkerställa en god 

internkontroll inom sitt ansvarsområde. Ansvaret innebär bland annat att anta 

en plan för internkontroll samt att styra och löpande följa upp det interna 

kontrollsystemet inom nämndens verksamheter.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att anta 

internkontrollplan 2024. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten 

Kommunstyrelsens nämndsekreterare 
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§ 3 Dnr KS-00519/2023  

Nämndernas internkontrollplaner 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Nämndernas internkontrollplaner för 2024 läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 

I av kommunfullmäktige fastställda regler för internkontroll framgår det att 

nämnderna ska rapportera upprättade internkontrollplaner samtidigt som 

man rapporterar upprättade detaljbudgetar till kommunstyrelsen. 

 

Nämnderna har nu inkommit med upprättade internkontrollplaner för 2024 

till kommunstyrelsen för kännedom. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 

internkontrollplaner för 2024 i enlighet med av kommunfullmäktige 

fastställda regler för internkontroll. Nämndernas internkontrollplaner 

föreslås därmed läggas till handlingarna. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 15 december 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att nämndernas 

internkontrollplaner läggs till handlingarna. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 4 Dnr KS-00290/2023  

Utredning av Fritidsbanken 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Verksamheten fortsätter bedrivas i nuvarande lokaler tillsvidare.  

 

2. Finansiering sker genom att 250 000 kronor tas ur kommunstyrelsens 

 utvecklingsreserv. 

 

3. Framtida organisatorisk hemvist presenteras våren 2024.      

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektören fick i juni 2023 i uppdrag av kommunstyrelsen att utreda 

framtida drift av Fritidsbanken i Ljusdal. 

 

Särskilda frågor att belysa har varit framtida lokal, organisatorisk tillhörighet 

samt ekonomiska förutsättningar. 

 

Kommundirektören finner att verksamheten är en efterfrågad och uppskattad 

verksamhet. Lokalen som verksamheten bedrivs i är väl anpassad för 

Fritidsbanken och det torde vara stora vinster av att verksamheten kan vara 

kvar i nuvarande lokaler. Kommundirektören har därför träffat en 

överenskommelse med Ljusdalshem som kommer stötta verksamheten under 

åren 2024-2026 genom att stå för lokalhyran.  

 

Då verksamheten inte längre har någon lokalkostnad så uppgår budget-

behovet till ca 1 000 000 kronor årligen. Verksamheten har delvis finan-

sierats genom statsbidrag på 750 000 kronor årligen (bidrag för att Ljusdals 

kommun är en socioekonomiskt utsatt kommun). Dessa bidrag kommer 

fortsatt finansiera delar av driften. Det saknas således ca 250 000 kronor i 

budget vilket kommundirektören föreslår finansieras genom alternativen 

nedan: 

 

1.  Ytterligare 250 000 kronor tas från statsbidrag för att Ljusdals kommun är 

 en socioekonomisk utsatt kommun. 

2.  250 000 kronor tas från kommunstyrelsens utvecklingsreserv. 

3.  Finansieras inom budgetramen för arbetsmarknads- och socialnämnden. 
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Ansvarig chef för Fritidsbanken har framfört att det finns stora fördelar av att 

verksamheten organiseras tillsammans med Fritidsenheten. Detta skulle 

skapa bättre förutsättningar att utöka samarbetet med kommunens 

föreningar. Detta är en lösning som testats i andra kommunen.  

 

Kommundirektören föreslår att frågan om organisatorisk hemvist för 

Fritidsbanken behandlas under våren då kommunen just nu utreder hela den 

kommunala förvaltningsorganisationen.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Henrik Estander (L), Jonas Rask-Samuelsson (C), Henrik 

Karlström (SD), Jonny Mill (LB), Pernilla Färlin (M), Kjell Israelsson (M) 

och Roger Kastman (KD): Bifall till att verksamheten fortsätter bedrivas i 

nuvarande lokaler tillsvidare samt att framtida organisatorisk hemvist 

presenteras våren 2024. Finansiering ska ske genom att 250 000 kronor tas 

ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

yrkanden. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Ekonomienheten 
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§ 5 Dnr KS-00100/2022  

Utredning Bilpoolen 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.         

Sammanfattning av ärendet 

I september 2023 fick kommunstyrelsen ta del av den genomlysning som 

gjorts gällande bilpoolen. Kommundirektören uppdrogs att fortsätta utreda 

den framtida bilpoolsverksamheten och återkomma till kommunstyrelsen i 

januari 2024. 

 

Verksamheten har arbetat intensivt under hösten och kommer att presentera 

två olika förslag för en ny organisering av bilpoolen vid kommunstyrelsens 

arbetsutskott i januari 2024 och därefter kommer ärendet att komma åter till 

kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 6 Dnr KS-00528/2023  

Ny styrmodell för Ljusdals kommun 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslag på ny styrmodell antas. 

 

2. Styrmodellen ska följas upp efter ett år.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 21 mars 2016, § 73 att bifalla en motion om 

att initiera ett ledningssystem för alla förvaltningar. Detta beställdes under 

2021 och arbetet med att implementera detta startade. Implementation 

krävde en något rationaliserad styrmodell för att säkra bra planering och 

rapportering. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 20 juni 2022, § 84 om att anta prioriterade 

Agenda 2030-mål och uppdrag för förvaltningen. Dessa gäller för hela 

kommunkoncernen. 

 

För att hantera detta togs en ny styrmodell med riktlinjer fram i en iterativ 

process med inblandade instanser och var efter diverse remisser klar under 

våren 2023.              

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 1333 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 

Riktlinje för Ljusdals kommuns styrmodell för verksamhetsplanering 30 

november 2023 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD) och Henrik Estander (L): Förslag på 

ny styrmodell antas. Styrmodellen ska följas upp efter ett år.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 7 Dnr KS-00104/2022  

Utredning Fågelsjö Gammelgård 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Kommunstyrelsens tidigare beslut om att återremittera ärendet i syfte att 

 inhämta synpunkter från Länsstyrelsen Gävleborg, Hälsinglands museum, 

 Hudiksvalls museum, Länsstyrelsen, Region Gävleborg m fl upphävs.  

 

2.  Rapporten godkänns. 

 

3. Uppdraget från kommunstyrelsen till Fågelsjö Ekonomiska förening, 

 tillika samarbetsavtalet mellan parterna, avslutas från och med mars 2024. 

 

4. Verksamheten ska från april 2024 bedrivas och budgeteras i enlighet med 

 alternativ 2. 

  

5. Ansvaret för verksamheten Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa flyttas från 

 kommunstyrelsen till samhällsservicenämnden tillsammans med 

 tilläggsbudget under 2024 på 972 750 kronor till samhällsservice-

 nämnden. 

 

6. Finansiering för 2024 sker genom en omfördelning av medel från 

 kommunstyrelsens utvecklingsreserv 2024 till samhällsservicenämnden i 

 enlighet med ovanstående förslag. 

 

7. Verksamhetens finansiering för 2025 och framåt hanteras inom ramen för 

 kommunens ordinarie budgetprocess för budget 2025. 

 

8. En utvärdering ska ske efter det första verksamhetsåret och presenteras 

 för kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 

Ärendet återremitterades till beredningen i syfte att inhämta synpunkter från 

Länsstyrelsen Gävleborg, Hälsinglands museum, Hudiksvalls museum, 

Länsstyrelsen, Region Gävleborg m fl. 

 

Efter diskussion på beredningen föreslås den fortsatta verksamheten bedrivas 

enligt alternativ 2 av de presenterade förslagen. I den tidigare presenterade 
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rapporten med förslag på alternativ för den fortsatta verksamheten på 

Fågelsjö gammelgård framgår att kommunstyrelsen behöver skjuta till  

1 297 000 kronor i budget för att möjliggöra ambitionerna som alternativ 2 

innebär.  

 

Budgetförslag 2 utifrån rapporten: 

Total kostnad: 1 892 000 kronor 

Underskott: 1 297 000 kronor 

 

Inräknat: 

 

1. Driftsmedel för en föreståndare på årsbasis som kan leda verksamheten på 

gården.  

2. Bemanning av verksamheten under huvudsäsong för besöksservice, 

guidning, arbete och fastighetstillsyn.  

3. Driftsmedel för fastighetstillsyn och fastighetsunderhåll.  

4. Driftsmedel för att på uppdrag kunna engagera antikvarisk expertis för 

rådgivning/dokumentation inför vård av byggnader och föremålssamling 

samt för pedagogiskt utvecklingsarbete.  

 

Då ärendet diskuterades på kommunstyrelsen i december 2023 föreslogs en 

tilläggsbudget på 945 000 kronor för 2024 i enlighet med alternativ 1. Då 

verksamheten ska startas upp i en ny regi framfördes även att det fanns en 

osäkerhet i exakt hur mycket budgetbehov verksamheten har.  

 

Med anledning av att verksamheten övergår i kommunal regi från 1 april så 

blir det faktiska budgetbehovet för 2024 972 750 kronor men ökar sedan från 

2025 då verksamheten bedrivs hela året i kommunal regi. Verksamhetens 

finansiering för 2025 och framåt hanteras inom ramen för kommunens 

ordinarie budgetprocess för budget 2025. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 9 januari 2024 

Kommunstyrelsens protokoll 7 december 2023, § 241 

Yttrande från Fågelsjö Hembygdsförening 5 december 2023 

Yttrande från Ljusdalsbygdens museum 1 december 2023 

Beslutsförslag 10 oktober 2023 

Utredning Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa 8 december 2022 

Yttrande från Fågelsjö Hembygdsförening 7 oktober 2023 

Kommunstyrelsens protokoll 12 maj 2022, § 106 
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Yrkanden 

Henrik Karlström (SD), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Lena 

Svahn (S) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till kommundirektörens 

förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer först proposition om bifall eller avslag om att upphäva 

kommunstyrelsens tidigare beslut om att återremittera ärendet i syfte att 

inhämta synpunkter från Länsstyrelsen Gävleborg, Hälsinglands museum, 

Hudiksvalls museum, Länsstyrelsen, Region Gävleborg m fl. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Fågelsjö ekonomiska förening 

Samhällsservicenämnden 

Ekonomienheten 
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§ 8 Dnr KS-00188/2022  

Medborgarförslag gällande höjd budget för 
livsmedelsinköp 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp har 

inlämnats till kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställarna föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att höja 

anslagen för kommunens livsmedelsinköp, i enlighet med prisjusteringar 

enligt lagen om offentlig upphandling, samt att kommunen finner ytterligare 

vägar för att stötta den lokala och svenska produktionen. De föreslår också 

att kommunfullmäktige beslutar om att tillfälligt slopa tillsynsavgiften av 

lantbruksföretag, i enlighet med avgifter för tillsyn enligt miljöbalken 

(årsavgifter och timavgifter) samt timavgifter för handläggning av ärenden 

utifrån miljöbalkens ansvarsområde rörande lantbruk. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 80 att skicka medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

och till kostchefen för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden anses att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 

yttrande skriver nämnden: 

”Tillsyn och prövning ska inte bekostas av samhället utan av den som söker 

tillstånd eller är föremål för tillsyn. Reglerna om detta finns i 27 kap miljö-

balken och bygger på principen att det är förorenaren som ska stå för sam-

hällets kostnader (polluter pays principle) gällande den egna verksamheten. 

Samtidigt gäller självkostnadsprincipen – kommunen får inte ta ut högre 

avgift än som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget är därför 

inte förenligt med gällande lagstiftning.  
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I Ljusdals kommun finns i dagsläget fem jordbruksverksamheter som betalar 

årlig tillsynsavgift. Tre av dessa har en årlig avgift motsvarande 4 timmar, en 

motsvarande 8 timmar och en 12 timmar. 2022 års timavgift motsvarar 1098 

kronor per timme. Den minsta av dessa verksamheter har strax över 170 

nötdjur. Det är viktigt att kommunen likabehandlar alla företag varför 

myndighetens avgifter även fortsatt bör utgå från den risk som verksamheten 

innebär och som är baserad på Sveriges Kommuner och Regioners förslag 

om hur miljöbalkstaxan bör vara utformad.” 

 

Kostchefen skriver i sitt yttrande att kostenheten är en nollbudgeterad 

verksamhet, vilket innebär att vi täcker våra kostnader med intäkter genom 

fastställda portionspriser. 

 

De senaste åren har det varit svårt att beräkna portionspriser utifrån 

världsläget, främst på grund av osäkra livsmedelspriser. Vi ser fortfarande 

stora prisökningar vilket gör det svårt att i dagsläget beräkna portionspriser 

även för 2024. 

 

Idag har vi livsmedelsavtal med sex små och medelstora livsmedelsleve-

rantörer (närproducerade livsmedelsproducenter inom 25 mils radie). Det 

resulterar i att våra inköp av närproducerade livsmedel i dagsläget ligger på 

cirka 15 procent samt cirka 60 procent när det gäller svenska råvaror. 

 

I och med det rådande världsläget och hög osäkerhet när det gäller livs-

medelspriserna har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-

ningsnämnden som kompensation för de extrema portionsprishöjningarna 

som har behövt göras. Det ses även svårt framöver att ytterligare öka andel 

närproducerade livsmedel samt svenska råvaror med nuvarande fastställda 

portionspriser.  

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kostenheten är 

nollbudgeterad, vilket innebär att portionspriset ska täcka kostnaden för 

inköp av varor. Att beräkna portionspriser är svårt idag utifrån världsläget. 

De senaste åren har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-

ningsnämnden som kompensation för de portionsprishöjningar som har 

behövt göras. 

 

När det gäller att slopa tillsynsavgifter för lantbruksföretag ska tillsyn och 

prövning inte bekostas av samhället, vilket också står i miljöbalkens 27 

kapitel. Här gäller också självkostnadsprincipen, att kommunen inte får ta ut 

högre avgift än vad som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget 

är därmed inte förenligt med gällande lagstiftning. 
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Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås. 

 

Arbetsutskottet föreslår 7 december 2023, § 136 att medborgarförslaget 

avslås. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 136 

Förslag till beslut 7 november 2023 

Yttrande från kostchefen 1 november 2023 

Yttrande från samhällsservicenämnden 16 augusti 2022, § 125 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 80 

Medborgarförslag 25 maj 2022 

Yrkanden 

Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till 

medborgarförslaget.  

 

Irène Jonsson (S): Bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 

medborgarförslaget. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen 

bifaller Irène Jonssons yrkande.  

Reservation 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) och Kristoffer 

Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  

 

Jonas Rask-Samuelsson och Anna-Karin Zachrisson lämnar följande 

skriftliga reservation: 

Centerpartiet ser att utifrån det rådande omvärldsläget som varit under flera 

år varit det nya normala ställer det extra krav på kommunen att göra det som 

går för att stärka självförsörjning och därmed jordbruket i vår närhet. Efter 

2018 års torka följde ett väldigt blött år och därpå kom pandemi och ovanpå 

Rysslands fullskaliga invasion 2022 som påbörjades med annektering av 

Krim, Donetsk och Luhansk redan 2014. Den senaste sommaren bestod av 

hård torka följt av stora översvämningar och mycket regn.  

 

Effekterna för svenskt jordbruk har varit påtagliga och kostnadsökningar och 

minskad tillgång till både utsäde och gödsel är tufft att hantera. Det är för 
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Centerpartiet en självklarhet att kommunen i dessa tider gör alla 

ansträngningar som är möjliga för att öka produktionen av livsmedel. 

Centerpartiet vet att Ljusdals kommun kan göra mer, för det har andra 

kommuner gjort. Bland annat har Karlstad där Centerpartiet styr tillsammans 

med Mp, Moderater, Liberaler och Kristdemokrater agerat och drivit igenom 

flera förslag. Det ska vi göra i Ljusdals kommun också!  

 

Utifrån det ovan beskrivna förordar vi att medborgarförslaget bifalls.  

 

Protokollsanteckning 

 

Solange Nordh (C) vill att följande noteras till protokollet: 

 

Jag och Centerpartiet ser att utifrån det rådande omvärldsläget som varit 

under flera år varit det nya normala ställer det extra krav på kommunen att 

göra det som går för att stärka självförsörjning och därmed jordbruket i vår 

närhet.  Efter 2018 års torka följde ett väldigt blött år och därpå kom 

pandemi och ovanpå Rysslands fullskaliga invasion 2022 som påbörjades 

med annektering av Krim, Donetsk och Luhansk redan 2014.  Den senaste 

sommaren bestod av hård torka följt av stora översvämningar och mycket 

regn.  

 

Det är för oss en självklarhet att Ljusdal Kommun i dessa tider gör alla 

ansträngningar som går för att öka produktionen av livsmedel.  Centerpartiet 

vet att Ljusdals kommun kan göra mer, för det har andra kommuner redan 

gjort, bland annat Karlstad där Centerpartiet styr tillsammans med Mp, 

Moderater, Liberaler och Kristdemokrater. 

 

Utifrån det ovan beskrivna förordar jag att medborgarförslaget bifalls. 
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§ 9 Dnr KS-00548/2023  

Taxa för tillsyn över avfallshantering i 
fritidsbåtshamnar 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Förslag till ny taxa för tillsyn över avfallshanteringen vid 

 fritidsbåtshamnar antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Riksdagen har beslutat om lagändringar som rör nya regler för mottagande 

av avfall från fartyg. När det gäller fritidsbåtshamnar är det kommunerna 

som ska godkänna en plan för avfallshantering och ansvara för tillsynen.   

 

Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från 

fartyg (LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över vissa 

fritidbåtshamnar som har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. 

Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som 

fritidsbåtshamnarna har skyldighet att upprätta.  

 

Kommunerna har rätt att ta ut avgifter för både den tillsyn som bedrivs och 

för arbetet med att godkänna hamnens planer för mottagande och hantering 

av avfall från fartyg. Kommunerna har även fått behörighet att meddela de 

förelägganden som behövs för tillsyn och förena dem med vite. 

 

Kommunernas tillsyn av avfall från fritidsbåtshamnar ska genomföras av den 

kommunala miljö- och hälsoskyddsnämnden. För att samhällsservice-

nämnden (ansvarig nämnd i Ljusdals kommun) ska kunna ta ut avgifter för 

tillsynen behöver kommunfullmäktige besluta om en taxa för tillsynen. 

Avgift tas ut för nedlagd handläggningstid. Gällande timavgift är den senast 

fastställda timavgiften för verksamhet inom miljöbalkens område.  

Beslutsunderlag 

Samhällsservicenämndens protokoll 19 december 2023, § 139 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 12 december 2023 

Förslag på taxa 12 december 2023 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till 

samhällsservicenämndens förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  
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§ 10 Dnr KS-00277/2023  

Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 

centralt i Järvsö.  

 

Förslagsställaren skriver: 

"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte håller på med 

spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 

(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 

man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå efter skolan 

och spela. 

 

Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 

den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 

 

Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 

nummer ett: 

1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en optimal 

 plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man inte att cykla 

 så kan man spela fotboll. Det som är bra med den platsen är att det nästan 

 alltid finns en vuxennärvaro i form av cyklister, padelspelare och de som 

 fikar. Det tror jag bidrag till en bra miljö för alla. 

 

2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 

 anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla många 

 aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, hockey, 

 friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en vuxennärvaro vilket 

 stärker tryggheten." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 29 maj 2023, § 77 att skicka medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. I sitt 

yttrande skriver nämnden att det redan finns många gräsytor för spontan-

idrott i Järvsö, som till exempel fotboll, i direkt anslutning till de två 

beskrivna förslagen samt en multiarena vid Järvsö skola. Några kommunala 

resurser för att genomföra förslaget finns inte i dagsläget.     

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunala 

resurser för att genomföra medborgarförslaget inte finns i dagsläget. Det 

finns redan idag många gräsytor för spontanidrott i Järvsö, bland annat i 

direkt anslutning till de två beskrivna förslagen. Dessutom finns en 

multiarena vid Järvsö skola som man kan nyttja. 

 

Därför föreslås att medborgarförslaget avslås.  

 

Arbetsutskottet föreslår 7 december 2023, § 137 att medborgarförslaget 

avslås. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 137 

Förslag till beslut 7 november 2023 

Samhällsservicenämndens yttrande 24 oktober 2023, § 120 

Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023, § 77 

Medborgarförslag 15 maj 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 11 Dnr KS-00334/2023  

Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 

inkommit. 

 

Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 

bygdepeng för sina vattenkraftverk. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 115 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till Ljusdal Energi för 

yttrande. 

 

Ljusdal Energi föreslår att medborgarförslaget ska avslås då bygdemedel 

redan utbetalas för utbyggnaden av vattenkraften. Ett utdrag från 

Länsstyrelsen Gävleborg bifogas: 

 

Utveckling med bygdemedel 

Har din bygd påverkats av utbyggnaden av vattenkraft? Då kan du söka 

bygdemedel för att reparera skador eller investera i något som är till nytta för 

allmänheten. 

 

Bygdemedel är pengar som kan sökas i bygder som påverkats av 

utbyggnaden av vattenkraft. Pengarna ska i första hand gå till reparationer av 

skador som uppkommit på grund av vattenregleringen. Utöver detta går det 

även att söka bygdemedel för investeringar som är till allmän nytta i bygden. 
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Direkta skador 

Behöver du reparera skador som orsakats av vattenregleringen? Hör av dig 

till Mark- och miljödomstolen. 

 

Vem kan söka bygdemedel? 

Alla registrerade organisationer kan söka bygdemedel. 

 

Exempel på vad du kan söka bygdemedel för: 

* Reparation och upprustning av bygdegårdar 

* Inköp av utrustning 

* Förbättring av idrottsanläggningar 

* Markering och upprustning av stigar och leder 

 

Exempel på vad du inte söka bygdemedel för: 

* Driftkostnader för byggnader 

* Inköp, drift eller underhåll av fordon 

* Investeringar som kan behöva fortsatta bidrag 

* Investeringar som redan är genomförda 

 

Ovanstående är utdrag om bygdemedel på Länsstyrelsen Gävleborgs 

hemsida: https://www.lansstyrelsen.se/gavleborg/natur-och-landsbygd/stod-

forlandsbygdsutveckling/utveckling-med-bygdemedel.html. 

             

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att detta 

medborgarförslag har behandlats av Ljusdal Energi och de skriver att 

bygdemedel redan har utbetalats för utbyggnaden av vattenkraften. 

 

Det man kan göra idag om man har drabbats av skador som orsakats av 

vattenregleringen är att kontakta Mark- och miljödomstolen. 

 

Alla registrerade organisationer kan även söka bygdemedel hos 

Länsstyrelsen Gävleborg. Detta ansöker man om direkt från dem. 

 

Därför förslås att medborgarförslaget avslås. 

 

Arbetsutskottet föreslår 7 december 2023, § 138 att medborgarförslaget 

avslås. 
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 138 

Förslag till beslut 6 november 2023 

Yttrande från Ljusdal Energi 31 oktober 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 115 

Medborgarförslag 26 juni 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari för digital signering
(Signerat, SHA-256 48400B495923644069E05181A9C69DBAE7DBE9DEA3AD93B15FF698C2DB0C9CB6)

Sida 26 av 43



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

27(42) 

Datum 

2024-01-11 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 12 Dnr KS-00300/2023  

Ej verkställda beslut - individ- och familjeomsorgen 
2023 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.   

Sammanfattning av ärendet 

Arbetsmarknads- och socialnämnden har överlämnat sammanställning över 

ej verkställda beslut enligt 4 kap § 1 och rapportering enligt 16 kap 6f§ 

socialtjänstlagen enligt individ- och familjeomsorg tredje kvartalet 2023.              

Beslutsunderlag 

Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 14 november 2023, § 227 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari för digital signering
(Signerat, SHA-256 48400B495923644069E05181A9C69DBAE7DBE9DEA3AD93B15FF698C2DB0C9CB6)

Sida 27 av 43



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

28(42) 

Datum 

2024-01-11 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 13 Dnr KS-00400/2023  

Utbildningsnämndens yttrande över revisionsrapporten 
Granskning av likvärdig skola- information 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunrevisionen överlämnade i september 2023 granskningsrapporten 

Granskning av likvärdig skola till utbildningsnämnden för yttrande senast 

2023. 

 

Kommunfullmäktige fick i september 2023 information om rapporten. 

Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att 

utbildningsnämnden inte ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda 

en ändamålsenlig och likvärdig utbildning.  

 

Revisorerna konstaterar att måluppfyllelsen i grundskolan är låg både i 

faktiska tal och då hänsyn tas till kommunens socioekonomiska struktur. Det 

är av betydande vikt att orsakerna till måluppfyllelsen har analyserats och 

finns med i underlaget för budgetberedningens arbete och beaktas i 

detsamma. Huvudmannen har emellertid beslutat om en kartläggning över 

vilka resurser som krävs för att bibehålla befintlig skolstruktur och möta 

lokalbehoven, vilket revisorerna ser positivt på. Det är vidare osäkert 

huruvida resursfördelningsmodellen i tillräckligt hög grad tar hänsyn till att 

eleverna vid skolenheterna har olika förutsättningar och behov. 

 

Vidare bedömer revisorerna, utifrån skolenkät och intervjuer, att det inte är 

säkerställt alla elever i behov av särskilt stöd får de insatser som de behöver. 

Det gäller exempelvis elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar 

och elever med problematisk skolfrånvaro. Elevhälsan arbetar inte främst 

förebyggande och hälsofrämjande. Det finns också brister i undervisning för 

elever med utländsk bakgrund, även om det är positivt att andelen 

berättigade till modersmål som deltar i undervisning är hög.  
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Studiehandledning på modersmål motsvarar inte fullt ut de behov som finns 

och undervisning i svenska som andraspråk erbjuds inte alltid 

ändamålsenligt och likvärdigt.  

 

Revisorerna konstaterar att andelen legitimerade och behöriga lärare är låg i 

kommunen, vilket ställer krav på huvudmannen att vidta åtgärder för att öka 

kompetensen. Det är en brist att huvudmannen inte har upprättat en 

kompetensförsörjningsplan utifrån vilken åtgärder på både kort och lång sikt 

framgår.  

 

Huvudmannen följer inte, inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet, 

upp förutsättningar för likvärdig skola. Revisorerna ser också brister vad 

gäller analys av måluppfyllelse, både i förhållande till såväl statliga som 

kommunala styrdokument. Revisorerna vill också påtala vikten av 

välfungerande kommunikation uppåt och nedåt i styrkedjan utifrån vad som 

framkommer i det systematiska kvalitetsarbetet.  

 

Revisorerna rekommenderar utbildningsnämnden:  

 att säkerställa att underlaget för arbetet i budgetberedningen 

synliggör analysen av orsakerna till den låga måluppfyllelsen.  

 att följa upp huruvida befintlig resursfördelningsmodell ger enheterna 

likvärdiga förutsättningar att verka för hög måluppfyllelse.  

 att tillse att elever i behov av särskilt stöd får det särskilda stöd som 

de behöver. (3 kap. 7 § 3 st. SkolL). Det gäller till exempel elever 

med NPF och skolfrånvaroproblematik.  

 att stärka arbetet med hög och likvärdig tillgång till legitimerade och 

behöriga lärare samt upprätta en kompetensförsörjningsplan med 

insatser att vidta på kort och lång sikt.  

 att säkerställa att elever i behov av studiehandledning på modersmål 

får det i den omfattning som de behöver. (5 kap. 4 § 

Skolförordningen)  

 att tillse att undervisning i svenska som andraspråk erbjuds 

ändamålsenligt och likvärdigt.  

 att tillse att det systematiska kvalitetsarbetet bedrivs enligt gällande 

styrdokument, särskilt vad gäller analys av måluppfyllelse, åtgärder 

att vidta och att säkerställa  

 att beslutade åtgärder genomförs. (4 kap. 3, 6-7 §§. SkolL).  

 

Utbildningsnämnden har svarat på rapporten och anser att slutsatserna och 

rekommendationerna som finns redovisade i rapporten är väl underbyggda 

och med sanningen överensstämmande. Utbildningsnämnden har inte gett 
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grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda en ändamålsenlig och 

likvärdig utbildning. 

 

Nämnden kommer att vidta följande åtgärder:  

 

Åtgärd Ansvarig Genomförande Uppföljning 

Budgetberedningsprocessen 

förbättras och inkluderar 

underlag som synliggör analysen 

av orsakerna till den låga 

måluppfyllelsen 

Förvaltningschef ansvarar för 

att underlagen till 

budgetprocessen inkluderar 

relevanta underlag.  

Ordförande ansvarar för att 

underlaget används i 

budgetarbetet 

Våren 2024 Vid budgetdialog 

Resursfördelningsmodellen 

utvärderas för att säkerställa att 

enheterna får likvärdiga 

förutsättningar att verka för hög 

måluppfyllelse  

Bitr. förvaltningschef Våren 2025 Vid budgetdialog 

Att tillgodose elever som har 

behov av särskilt stöd läggs in 

som ett uppdrag i 

verksamhetsplanen  

Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 

redovisning via 

VP/kvalitetsdialog 

Arbetet med långsiktig 

kompetensförsörjning med fokus 

på legitimerade och behöriga 

lärare läggs in som ett uppdrag i 

verksamhetsplanen 

Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 

redovisning via 

VP/kvalitetsdialog 

Arbetet med att tillse att det 

systematiska kvalitetsarbetet 

bedrivs enligt gällande 

styrdokument läggs in som ett 

uppdrag i verksamhetsplanen 

Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 

redovisning via 

VP/kvalitetsdialog 

Förvaltningen föreslås få 

utökade ramar för att säkerställa 

att elever i behov av 

studiehandledning på 

modersmål får det i den 

omfattning som de behöver. (5 

kap. 4 § Skolförordningen) 

att tillse att undervisning i 

svenska som andraspråk erbjuds 

ändamålsenligt och likvärdigt. 

Ordförande i nämnden äskar 

om utökade ramar i 

budgetdialogen 

Våren 2024 Via budgetdialog och 

verksamhetsplan 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 

Protokoll utbildningsnämnden 14 december 2023, § 117 

Yttrande från utbildningsnämnden 

Revisionsrapport- Granskning av likvärdig skola 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  
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§ 14 Dnr KS-00002/2023  

Delegationsbeslut december 2023 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Delgivningen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

För kommunstyrelsen finns delegationsbeslut nr 119-120 för kännedom. 

 

Besluten finns tillgängliga vid sammanträdet.        

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 3 januari 2024 

Förteckning över anmälda delegationsbeslut 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att delgivningen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Delegationspärm 
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§ 15 Dnr KS-00003/2023  

Protokoll för kommunstyrelsens kännedom- 
uppsiktsplikt 2023 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 

beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 

information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 

denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 

protokoll som är aktuella är: 

 

 Omsorgsnämnden 22 november och 12 december 2023 

 Utbildningsnämnden 23 november och 14 december 2023 

 Samhällsservicenämnden 21 november och 19 december 2023 

 Arbetsmarknads- och socialnämnden 14 november och 20 december 2023 

 Jävsnämnden 8 december 2023 

 Pensionärsrådet 16 november 2023 

 Rådet för funktionshinderfrågor 16 november 2023 

 AB Ljusdalshem 27 november 2023  

 Samordningsförbund Gävleborg 24 november 2023 

 Ljusdal Energikoncern 21 november 2023 

 Gemensam nämnd för hjälpmedelsverksamhet 4 december 2023 

 Överförmyndarnämnden 13 december 2023            

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 3 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering: Akt 
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§ 16 Dnr KS-00017/2023  

Presentation utfall Järvsö Sustainable Tourism Summit 
2023 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Informationen noteras till protokollet. 

 

2.  Beslut om Järvsö Sustainable Tourism Summit 2024 fattas på 

 kommunstyrelsens sammanträde i februari.           

Sammanfattning av ärendet 

Järvsö Sustainable Tourism Summit 2023 var mycket framgångsrikt hos 

samtliga deltagargrupper och har fått mycket positiv kritik och har tydligt 

markerat möjligheten för att etablera ett återkommande event, något som 

skapat stora positiva förväntningar på kommande arrangemangen.  

 

Till konferensen 2023 bidrog kommunen aktivt med såväl pengar som 

arbetsinsatser från olika enheter vilket möjliggjorde den framgång som är 

nödvändig för att skapa det återkommande arrangemang som är avsikten.           

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 

Presentation av utfall Järvsö Sustainable Tourism Summit 2023  

Kommunstyrelsens protokoll 9 februari 2023, § 31 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att beslut om Järvsö 

Sustainable Tourism Summit 2024 ska fattas på kommunstyrelsens 

sammanträde i februari. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.       

 

Beslutsexpediering: Akt 
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§ 17 Dnr KS-00093/2020  

Information om brottsförebyggande arbete i Ljusdals 
kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet. 

 

2. Det lokala brottsförebyggande rådet ska fortsätta sitt arbete i enlighet med 

 den nya lagstiftningen samt de lägesbilder som inkommer till rådet. 

 

3. Rapporten Hur mycket narkotika finns i Ljusdals kommuns 

 avloppsvatten? noteras till protokollet.   

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens brottsförebyggande samordnare och kommunpolis presenterar 

Brottsförebyggande rådets arbete, de operativa gruppernas aktiviteter, hur vi 

arbetar för att uppnå den nya lagstiftningen, rapporten ”Hur mycket 

narkotika finns i Ljusdals kommuns avloppsvatten?” samt rådets förslag på 

inriktning framåt.  

 

Kommunstyrelsen är styrgrupp för det lokala brottsförebyggande rådet och 

ska få uppdaterad information två gånger per år om hur gruppens arbete 

fortskrider samt ge styrning för fortsatta arbetet.                  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 21 december 2023 

Rapport Hur mycket narkotika finns det i Ljusdals kommun?  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att det lokala 

brottsförebyggande rådet ska fortsätta sitt arbete i enlighet med den nya 
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lagstiftningen samt de lägesbilder som inkommer till rådet. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att rapporten Hur 

mycket narkotika finns i Ljusdals kommuns avloppsvatten? noteras till 

protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 18 Dnr KS-00514/2023  

Redovisning av omsorgsnämndens resonemang kring 
detaljbudget och verksamhetsplan samt information 
om arbetet med att minska sjukskrivningstalen på 
omsorgsförvaltningen 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade i november 2023 att kalla omsorgsnämndens 

ordförande och förvaltningschef till kommunstyrelsens sammanträde i 

januari 2024 för att redovisa omsorgsnämndens resonemang kring 

detaljbudget och verksamhetsplan.  

 

Sedan tidigare var det också inplanerat att omsorgsnämnden vid 

kommunstyrelsens januarisammanträde skulle informera om arbetet med att 

minska sjukskrivningstalen på omsorgsförvaltningen. 

 

Förvaltningschefen redovisar nämndens detaljbudget som är på   

511 miljoner kronor. 1 % av dessa, d v s 5 miljoner kronor, är ett 

besparingskrav. 

 

De avvikelser som fanns 2023, nästan 18 miljoner kronor, bestod till största 

delen av sjukskrivningar och vikariekostnader.  I verksamhetsplanen finns ett 

antal åtgärder för att hantera de befarade avvikelserna. Verksamheten 

befararar att det finns en risk för att de åtgärder som görs inte kommer att 

vara tillräckliga.  

 

Åtgärder:  

 

Frånvaron är budgeterad till 3%. Idag sätter man in vikarier för det dubbla, 

6%. Här behöver förvaltningen hitta sätt för att sänka sjukfrånvaron och sätt 

att planera så att det inte alltid med automatik sätts in en vikarie. 

 

Den 17 januari startar vårdsvenska för de med annat modersmål. 25 personer 

kommer att delta. 
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Rekrytering av sju teamledare inom äldreomsorg pågår just nu. Totalt ser 

förvaltningen att ett införande av teamledare på våra stora boenden ska 

gynna arbetsmiljö för chefer och medarbetare, och det i sin tur ska leda till 

en ökad kvalitét och effektivitet i verksamheten 

 

En medarbetare ska gå en barnrättsstrategutbildning. 

 

I februari ska omsorgsnämnden fatta om man ska införa helgtjänstgöring för 

att bli en mer attraktiv arbetsgivare. Nämnden kommer då att fatta beslut om 

heltidsmåttet ska vara 27 timmar eller 29 timmar. Det blir ett försök under ett 

år som sedan ska utvärderas.  

 

Omsorgsnämnden har antagit den nya, frivilliga lagen om sammanhållen 

vård-och omsorgsdokumentation (SVOD). 

             

Förvaltningen ser att sjukskrivningstalen har gått ner något jämfört med 

2022.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

 

Beslutsexpediering  

Akt  
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§ 19 Dnr KS-00366/2023  

Riktlinje för Barnrätt 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Riktlinjer för barnrätt antas. 

 

2.  Alla kommunens verksamheter ska arbeta för att stärka barns rättigheter 

 och förbättra barn och ungas levnadsvillkor. Uppdraget läggs in i 

 respektive nämnds verksamhetsplan.  

 

3. Mallar för tjänsteskrivelse ska innehålla Barnchecklista. 

 

4. Förtroendevalda och alla anställda ges grundläggande kunskap i 

 barnkonventionen.  

 

5. Utvärdering av användandet av Barnchecklista genomförs ett år efter 

 införandet.  

Sammanfattning av ärendet 

Riktlinjens syfte är att stärka barns rättigheter i Ljusdals kommun samt 

förbättra barn och ungas levnadsvillkor i praktiken. Riktlinjen är även till för 

att skapa en struktur som ger förutsättningar för att bedriva ett strategiskt 

barnrättsarbete, samt att stärka barns och ungas möjligheter att vara delaktiga 

i frågor som berör dem. Med barn avses flickor, pojkar och barn med 

könsöverskridande identitet/uttryck mellan 0 till 18 år.  

         

Barnkonventionen är sedan 2020 lag och kommunen har därför redan i sitt 

uppdrag att arbeta utifrån den. Riktlinjen är ett förtydligande gällande att ha 

barnperspektivet i fokus samt en struktur för arbetet och i beslut som rör 

barn direkt eller indirekt.  

 

Riktlinjen har arbetats fram i en arbetsgrupp där representanter från alla 

förvaltningar har deltagit. Förvaltningarnas perspektiv på barnrätt har 

följaktligen kommit till uttryck redan i utarbetandet av riktlinjen.  
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Remissvar 

 

Riktlinjen har varit på remiss till alla nämnder och kommunala bolag. Syftet 

med remissen är att få svar från nämnderna om det är funktionellt att arbeta 

efter riktlinjen för barnrätt.  

 

Arbetsmarknads- och socialnämnden, samhällsservicenämnden och 

utbildningsnämnden ställer sig positiva till förslaget till riktlinje för barnrätt.  

Ljusdalshem har inga synpunkter.  

 

I remissvaret från omsorgsnämnden ställs frågan om det är riktlinjer eller 

handlingsplan. Nämnden anser att ett övergripande dokument är bra som en 

gemensam strategi i kommunen men kan även innebära att det i 

förvaltningarna blir otydligt vad respektive enhet ska arbeta vidare med. För 

att tydligt implementera dokumentet i omsorgsförvaltningen så bör en första 

aktivitet och åtgärd vara att skapa åtgärdsplaner på varje enhet där det 

redovisas hur enheten ska leva upp till målen och redovisa vilka aktiviteter 

och åtgärder som planeras i enheterna under året. Då kan handlingsplanen 

bifogas verksamhetsplanen och bli ett aktivt och levande dokument. Förslag 

på fortsatt arbete i förvaltningen är att barnchecklistor bör utformas i separat 

dokument samt även underlag för barnkonsekvensanalys.  

 

Avslutning 

 

Varje nämnd är ansvarig för hur riktlinjerna implementeras. I synpunkterna 

från omsorgsnämnden kommer flera sätt att genomföra det.  

 

För att se till att barnperspektivet tillvaratas bör mallar för tjänsteskrivelse 

innehålla Barnchecklista. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 135 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 27 november 2023 

Yttrande från utbildningsnämnden 31 oktober 2023 

Yttrande från omsorgsnämnden 31 oktober 2023 

Yttrande från arbetsmarknads- och socialnämnden 20 oktober 2023 

Yttrande från samhällsservicenämnden 29 september 2023 

Yttrande från AB Ljusdalshem 21 augusti 2023 

Riktlinje för barnrätt 9 augusti 2023 
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Yrkanden 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas- Rask Samuelsson (C) och Anna-

Karin Zachrisson (C):  

 

1.  Riktlinjer för barnrätt antas. 

 

2.  Alla kommunens verksamheter ska arbeta för att stärka barns rättigheter 

 och förbättra barn och ungas levnadsvillkor. Uppdraget läggs in i 

 respektive nämnds verksamhetsplan.  

 

3. Mallar för tjänsteskrivelse ska innehålla Barnchecklista. 

 

4. Förtroendevalda och alla anställda ges grundläggande kunskap i 

 barnkonventionen.  

 

5. Utvärdering av användandet av Barnchecklista genomförs ett år efter 

 införandet. 

 

Karin Jansson (MP): Bifall till Lena Svahns m fl yrkande. Riktlinjerna ska 

beslutas av kommunfullmäktige. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 

yrkande om att riktlinjerna ska beslutas av kommunfullmäktige. Ord-

föranden finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. Riktlinjerna ska 

därmed beslutas av kommunstyrelsen. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att riktlinjerna ska beslutas av kommunstyrelsen, Nej-röst för att 

riktlinjerna ska beslutas av kommunfullmäktige. 

Omröstningsresultat 

Med 8 Ja-röster mot 3 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat att 

riktlinjerna ska beslutas av kommunstyrelsen. 
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Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Jonny Mill 

(LB), Roger Kastman (KD), Lena Svahn (S), Iréne Jonsson (S) och Kjell 

Israelsson (M) röstar Ja. 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) och Karin Jansson 

(MP) röstar Nej.  

 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Lena Svahns m fl yrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Lena Svahns m fl yrkande.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga förvaltningar och nämnder 

Kommunkansliet för ändring i tjänsteskrivelserna. 
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§ 1 Dnr KS-00001/2024  


Information från kommundirektören 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommundirektör Mikael Björk informerar: 


 


 Östernäs –  Kommunstyrelsens beslut om föreslagna åtgärder i 


analysgruppernas rapport inväntas.   


 


 Timmerterminal – Inget nytt att rapportera 


 


 Hälsingeråd – Vid Hälsingerådet den 13 december 2023 fick 


ledamöterna en utbildning i EU-frågor och hur Sveriges Kommuner 


och Regioner och Region Gävleborg arbetar med dessa. Vidare 


diskuterades Hälsingerådets arbete med inflyttning till Hälsingland 


och varumärke Hälsingland. Utvecklingskontoret föreslog ett omtag i 


frågan. Efter diskussion fick kommuncheferna i Hälsingland i 


uppdrag att säkerställa att det blir framdrift i dessa utvecklingsfrågor. 


Kommundirektören i Ljusdal har utsetts till samordnare för detta 


arbete. 


 


 Krisledning – Kommundirektören, kommunstyrelsens ordförande 


samt räddningschef deltog på Totalförsvarsdagen den 12 december i 


Gävle. Med anledning av oroligheter i Sveriges närområde så 


kommer Sverige fortsatt prioritera att bygga upp totalförsvaret där 


kommunen har en stor roll i det civila försvaret samt vid händelse av 


höjd beredskap ha förmåga att bistå försvarsmakten. 


Kommundirektören har tillsammans med kommuncheferna i 


Nordanstig och Hudiksvall bokat ett möte i januari för att diskutera 


hur vi kommuner i norra Hälsingland kan samarbeta inom detta 


område.        
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 2 Dnr KS-00553/2023  


Internkontrollplan kommunstyrelsen 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2024 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Nämnden har enligt kommunallagen ansvar för att säkerställa en god 


internkontroll inom sitt ansvarsområde. Ansvaret innebär bland annat att anta 


en plan för internkontroll samt att styra och löpande följa upp det interna 


kontrollsystemet inom nämndens verksamheter.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att anta 


internkontrollplan 2024. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten 


Kommunstyrelsens nämndsekreterare 


 


 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


7(42) 


Datum 


2024-01-11 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 3 Dnr KS-00519/2023  


Nämndernas internkontrollplaner 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Nämndernas internkontrollplaner för 2024 läggs till handlingarna.  


Sammanfattning av ärendet 


I av kommunfullmäktige fastställda regler för internkontroll framgår det att 


nämnderna ska rapportera upprättade internkontrollplaner samtidigt som 


man rapporterar upprättade detaljbudgetar till kommunstyrelsen. 


 


Nämnderna har nu inkommit med upprättade internkontrollplaner för 2024 


till kommunstyrelsen för kännedom. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 


internkontrollplaner för 2024 i enlighet med av kommunfullmäktige 


fastställda regler för internkontroll. Nämndernas internkontrollplaner 


föreslås därmed läggas till handlingarna. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 15 december 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att nämndernas 


internkontrollplaner läggs till handlingarna. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 4 Dnr KS-00290/2023  


Utredning av Fritidsbanken 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Verksamheten fortsätter bedrivas i nuvarande lokaler tillsvidare.  


 


2. Finansiering sker genom att 250 000 kronor tas ur kommunstyrelsens 


 utvecklingsreserv. 


 


3. Framtida organisatorisk hemvist presenteras våren 2024.      


Sammanfattning av ärendet 


Kommundirektören fick i juni 2023 i uppdrag av kommunstyrelsen att utreda 


framtida drift av Fritidsbanken i Ljusdal. 


 


Särskilda frågor att belysa har varit framtida lokal, organisatorisk tillhörighet 


samt ekonomiska förutsättningar. 


 


Kommundirektören finner att verksamheten är en efterfrågad och uppskattad 


verksamhet. Lokalen som verksamheten bedrivs i är väl anpassad för 


Fritidsbanken och det torde vara stora vinster av att verksamheten kan vara 


kvar i nuvarande lokaler. Kommundirektören har därför träffat en 


överenskommelse med Ljusdalshem som kommer stötta verksamheten under 


åren 2024-2026 genom att stå för lokalhyran.  


 


Då verksamheten inte längre har någon lokalkostnad så uppgår budget-


behovet till ca 1 000 000 kronor årligen. Verksamheten har delvis finan-


sierats genom statsbidrag på 750 000 kronor årligen (bidrag för att Ljusdals 


kommun är en socioekonomiskt utsatt kommun). Dessa bidrag kommer 


fortsatt finansiera delar av driften. Det saknas således ca 250 000 kronor i 


budget vilket kommundirektören föreslår finansieras genom alternativen 


nedan: 


 


1.  Ytterligare 250 000 kronor tas från statsbidrag för att Ljusdals kommun är 


 en socioekonomisk utsatt kommun. 


2.  250 000 kronor tas från kommunstyrelsens utvecklingsreserv. 


3.  Finansieras inom budgetramen för arbetsmarknads- och socialnämnden. 
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Ansvarig chef för Fritidsbanken har framfört att det finns stora fördelar av att 


verksamheten organiseras tillsammans med Fritidsenheten. Detta skulle 


skapa bättre förutsättningar att utöka samarbetet med kommunens 


föreningar. Detta är en lösning som testats i andra kommunen.  


 


Kommundirektören föreslår att frågan om organisatorisk hemvist för 


Fritidsbanken behandlas under våren då kommunen just nu utreder hela den 


kommunala förvaltningsorganisationen.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Henrik Estander (L), Jonas Rask-Samuelsson (C), Henrik 


Karlström (SD), Jonny Mill (LB), Pernilla Färlin (M), Kjell Israelsson (M) 


och Roger Kastman (KD): Bifall till att verksamheten fortsätter bedrivas i 


nuvarande lokaler tillsvidare samt att framtida organisatorisk hemvist 


presenteras våren 2024. Finansiering ska ske genom att 250 000 kronor tas 


ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


yrkanden. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Ekonomienheten 
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§ 5 Dnr KS-00100/2022  


Utredning Bilpoolen 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.         


Sammanfattning av ärendet 


I september 2023 fick kommunstyrelsen ta del av den genomlysning som 


gjorts gällande bilpoolen. Kommundirektören uppdrogs att fortsätta utreda 


den framtida bilpoolsverksamheten och återkomma till kommunstyrelsen i 


januari 2024. 


 


Verksamheten har arbetat intensivt under hösten och kommer att presentera 


två olika förslag för en ny organisering av bilpoolen vid kommunstyrelsens 


arbetsutskott i januari 2024 och därefter kommer ärendet att komma åter till 


kommunstyrelsen.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 6 Dnr KS-00528/2023  


Ny styrmodell för Ljusdals kommun 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslag på ny styrmodell antas. 


 


2. Styrmodellen ska följas upp efter ett år.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade 21 mars 2016, § 73 att bifalla en motion om 


att initiera ett ledningssystem för alla förvaltningar. Detta beställdes under 


2021 och arbetet med att implementera detta startade. Implementation 


krävde en något rationaliserad styrmodell för att säkra bra planering och 


rapportering. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 20 juni 2022, § 84 om att anta prioriterade 


Agenda 2030-mål och uppdrag för förvaltningen. Dessa gäller för hela 


kommunkoncernen. 


 


För att hantera detta togs en ny styrmodell med riktlinjer fram i en iterativ 


process med inblandade instanser och var efter diverse remisser klar under 


våren 2023.              


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 1333 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 


Riktlinje för Ljusdals kommuns styrmodell för verksamhetsplanering 30 


november 2023 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD) och Henrik Estander (L): Förslag på 


ny styrmodell antas. Styrmodellen ska följas upp efter ett år.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 7 Dnr KS-00104/2022  


Utredning Fågelsjö Gammelgård 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Kommunstyrelsens tidigare beslut om att återremittera ärendet i syfte att 


 inhämta synpunkter från Länsstyrelsen Gävleborg, Hälsinglands museum, 


 Hudiksvalls museum, Länsstyrelsen, Region Gävleborg m fl upphävs.  


 


2.  Rapporten godkänns. 


 


3. Uppdraget från kommunstyrelsen till Fågelsjö Ekonomiska förening, 


 tillika samarbetsavtalet mellan parterna, avslutas från och med mars 2024. 


 


4. Verksamheten ska från april 2024 bedrivas och budgeteras i enlighet med 


 alternativ 2. 


  


5. Ansvaret för verksamheten Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa flyttas från 


 kommunstyrelsen till samhällsservicenämnden tillsammans med 


 tilläggsbudget under 2024 på 972 750 kronor till samhällsservice-


 nämnden. 


 


6. Finansiering för 2024 sker genom en omfördelning av medel från 


 kommunstyrelsens utvecklingsreserv 2024 till samhällsservicenämnden i 


 enlighet med ovanstående förslag. 


 


7. Verksamhetens finansiering för 2025 och framåt hanteras inom ramen för 


 kommunens ordinarie budgetprocess för budget 2025. 


 


8. En utvärdering ska ske efter det första verksamhetsåret och presenteras 


 för kommunstyrelsen. 


Sammanfattning av ärendet 


Ärendet återremitterades till beredningen i syfte att inhämta synpunkter från 


Länsstyrelsen Gävleborg, Hälsinglands museum, Hudiksvalls museum, 


Länsstyrelsen, Region Gävleborg m fl. 


 


Efter diskussion på beredningen föreslås den fortsatta verksamheten bedrivas 


enligt alternativ 2 av de presenterade förslagen. I den tidigare presenterade 
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rapporten med förslag på alternativ för den fortsatta verksamheten på 


Fågelsjö gammelgård framgår att kommunstyrelsen behöver skjuta till  


1 297 000 kronor i budget för att möjliggöra ambitionerna som alternativ 2 


innebär.  


 


Budgetförslag 2 utifrån rapporten: 


Total kostnad: 1 892 000 kronor 


Underskott: 1 297 000 kronor 


 


Inräknat: 


 


1. Driftsmedel för en föreståndare på årsbasis som kan leda verksamheten på 


gården.  


2. Bemanning av verksamheten under huvudsäsong för besöksservice, 


guidning, arbete och fastighetstillsyn.  


3. Driftsmedel för fastighetstillsyn och fastighetsunderhåll.  


4. Driftsmedel för att på uppdrag kunna engagera antikvarisk expertis för 


rådgivning/dokumentation inför vård av byggnader och föremålssamling 


samt för pedagogiskt utvecklingsarbete.  


 


Då ärendet diskuterades på kommunstyrelsen i december 2023 föreslogs en 


tilläggsbudget på 945 000 kronor för 2024 i enlighet med alternativ 1. Då 


verksamheten ska startas upp i en ny regi framfördes även att det fanns en 


osäkerhet i exakt hur mycket budgetbehov verksamheten har.  


 


Med anledning av att verksamheten övergår i kommunal regi från 1 april så 


blir det faktiska budgetbehovet för 2024 972 750 kronor men ökar sedan från 


2025 då verksamheten bedrivs hela året i kommunal regi. Verksamhetens 


finansiering för 2025 och framåt hanteras inom ramen för kommunens 


ordinarie budgetprocess för budget 2025. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 9 januari 2024 


Kommunstyrelsens protokoll 7 december 2023, § 241 


Yttrande från Fågelsjö Hembygdsförening 5 december 2023 


Yttrande från Ljusdalsbygdens museum 1 december 2023 


Beslutsförslag 10 oktober 2023 


Utredning Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa 8 december 2022 


Yttrande från Fågelsjö Hembygdsförening 7 oktober 2023 


Kommunstyrelsens protokoll 12 maj 2022, § 106 
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Yrkanden 


Henrik Karlström (SD), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Lena 


Svahn (S) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till kommundirektörens 


förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer först proposition om bifall eller avslag om att upphäva 


kommunstyrelsens tidigare beslut om att återremittera ärendet i syfte att 


inhämta synpunkter från Länsstyrelsen Gävleborg, Hälsinglands museum, 


Hudiksvalls museum, Länsstyrelsen, Region Gävleborg m fl. Ordföranden 


finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Fågelsjö ekonomiska förening 


Samhällsservicenämnden 


Ekonomienheten 
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§ 8 Dnr KS-00188/2022  


Medborgarförslag gällande höjd budget för 
livsmedelsinköp 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp har 


inlämnats till kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställarna föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att höja 


anslagen för kommunens livsmedelsinköp, i enlighet med prisjusteringar 


enligt lagen om offentlig upphandling, samt att kommunen finner ytterligare 


vägar för att stötta den lokala och svenska produktionen. De föreslår också 


att kommunfullmäktige beslutar om att tillfälligt slopa tillsynsavgiften av 


lantbruksföretag, i enlighet med avgifter för tillsyn enligt miljöbalken 


(årsavgifter och timavgifter) samt timavgifter för handläggning av ärenden 


utifrån miljöbalkens ansvarsområde rörande lantbruk. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 80 att skicka medborgar-


förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


och till kostchefen för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden anses att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 


yttrande skriver nämnden: 


”Tillsyn och prövning ska inte bekostas av samhället utan av den som söker 


tillstånd eller är föremål för tillsyn. Reglerna om detta finns i 27 kap miljö-


balken och bygger på principen att det är förorenaren som ska stå för sam-


hällets kostnader (polluter pays principle) gällande den egna verksamheten. 


Samtidigt gäller självkostnadsprincipen – kommunen får inte ta ut högre 


avgift än som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget är därför 


inte förenligt med gällande lagstiftning.  
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I Ljusdals kommun finns i dagsläget fem jordbruksverksamheter som betalar 


årlig tillsynsavgift. Tre av dessa har en årlig avgift motsvarande 4 timmar, en 


motsvarande 8 timmar och en 12 timmar. 2022 års timavgift motsvarar 1098 


kronor per timme. Den minsta av dessa verksamheter har strax över 170 


nötdjur. Det är viktigt att kommunen likabehandlar alla företag varför 


myndighetens avgifter även fortsatt bör utgå från den risk som verksamheten 


innebär och som är baserad på Sveriges Kommuner och Regioners förslag 


om hur miljöbalkstaxan bör vara utformad.” 


 


Kostchefen skriver i sitt yttrande att kostenheten är en nollbudgeterad 


verksamhet, vilket innebär att vi täcker våra kostnader med intäkter genom 


fastställda portionspriser. 


 


De senaste åren har det varit svårt att beräkna portionspriser utifrån 


världsläget, främst på grund av osäkra livsmedelspriser. Vi ser fortfarande 


stora prisökningar vilket gör det svårt att i dagsläget beräkna portionspriser 


även för 2024. 


 


Idag har vi livsmedelsavtal med sex små och medelstora livsmedelsleve-


rantörer (närproducerade livsmedelsproducenter inom 25 mils radie). Det 


resulterar i att våra inköp av närproducerade livsmedel i dagsläget ligger på 


cirka 15 procent samt cirka 60 procent när det gäller svenska råvaror. 


 


I och med det rådande världsläget och hög osäkerhet när det gäller livs-


medelspriserna har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-


ningsnämnden som kompensation för de extrema portionsprishöjningarna 


som har behövt göras. Det ses även svårt framöver att ytterligare öka andel 


närproducerade livsmedel samt svenska råvaror med nuvarande fastställda 


portionspriser.  


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kostenheten är 


nollbudgeterad, vilket innebär att portionspriset ska täcka kostnaden för 


inköp av varor. Att beräkna portionspriser är svårt idag utifrån världsläget. 


De senaste åren har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-


ningsnämnden som kompensation för de portionsprishöjningar som har 


behövt göras. 


 


När det gäller att slopa tillsynsavgifter för lantbruksföretag ska tillsyn och 


prövning inte bekostas av samhället, vilket också står i miljöbalkens 27 


kapitel. Här gäller också självkostnadsprincipen, att kommunen inte får ta ut 


högre avgift än vad som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget 


är därmed inte förenligt med gällande lagstiftning. 
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Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås. 


 


Arbetsutskottet föreslår 7 december 2023, § 136 att medborgarförslaget 


avslås. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 136 


Förslag till beslut 7 november 2023 


Yttrande från kostchefen 1 november 2023 


Yttrande från samhällsservicenämnden 16 augusti 2022, § 125 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 80 


Medborgarförslag 25 maj 2022 


Yrkanden 


Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till 


medborgarförslaget.  


 


Irène Jonsson (S): Bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 


medborgarförslaget. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen 


bifaller Irène Jonssons yrkande.  


Reservation 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) och Kristoffer 


Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  


 


Jonas Rask-Samuelsson och Anna-Karin Zachrisson lämnar följande 


skriftliga reservation: 


Centerpartiet ser att utifrån det rådande omvärldsläget som varit under flera 


år varit det nya normala ställer det extra krav på kommunen att göra det som 


går för att stärka självförsörjning och därmed jordbruket i vår närhet. Efter 


2018 års torka följde ett väldigt blött år och därpå kom pandemi och ovanpå 


Rysslands fullskaliga invasion 2022 som påbörjades med annektering av 


Krim, Donetsk och Luhansk redan 2014. Den senaste sommaren bestod av 


hård torka följt av stora översvämningar och mycket regn.  


 


Effekterna för svenskt jordbruk har varit påtagliga och kostnadsökningar och 


minskad tillgång till både utsäde och gödsel är tufft att hantera. Det är för 
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Centerpartiet en självklarhet att kommunen i dessa tider gör alla 


ansträngningar som är möjliga för att öka produktionen av livsmedel. 


Centerpartiet vet att Ljusdals kommun kan göra mer, för det har andra 


kommuner gjort. Bland annat har Karlstad där Centerpartiet styr tillsammans 


med Mp, Moderater, Liberaler och Kristdemokrater agerat och drivit igenom 


flera förslag. Det ska vi göra i Ljusdals kommun också!  


 


Utifrån det ovan beskrivna förordar vi att medborgarförslaget bifalls.  


 


Protokollsanteckning 


 


Solange Nordh (C) vill att följande noteras till protokollet: 


 


Jag och Centerpartiet ser att utifrån det rådande omvärldsläget som varit 


under flera år varit det nya normala ställer det extra krav på kommunen att 


göra det som går för att stärka självförsörjning och därmed jordbruket i vår 


närhet.  Efter 2018 års torka följde ett väldigt blött år och därpå kom 


pandemi och ovanpå Rysslands fullskaliga invasion 2022 som påbörjades 


med annektering av Krim, Donetsk och Luhansk redan 2014.  Den senaste 


sommaren bestod av hård torka följt av stora översvämningar och mycket 


regn.  


 


Det är för oss en självklarhet att Ljusdal Kommun i dessa tider gör alla 


ansträngningar som går för att öka produktionen av livsmedel.  Centerpartiet 


vet att Ljusdals kommun kan göra mer, för det har andra kommuner redan 


gjort, bland annat Karlstad där Centerpartiet styr tillsammans med Mp, 


Moderater, Liberaler och Kristdemokrater. 


 


Utifrån det ovan beskrivna förordar jag att medborgarförslaget bifalls. 
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§ 9 Dnr KS-00548/2023  


Taxa för tillsyn över avfallshantering i 
fritidsbåtshamnar 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Förslag till ny taxa för tillsyn över avfallshanteringen vid 


 fritidsbåtshamnar antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Riksdagen har beslutat om lagändringar som rör nya regler för mottagande 


av avfall från fartyg. När det gäller fritidsbåtshamnar är det kommunerna 


som ska godkänna en plan för avfallshantering och ansvara för tillsynen.   


 


Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från 


fartyg (LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över vissa 


fritidbåtshamnar som har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. 


Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som 


fritidsbåtshamnarna har skyldighet att upprätta.  


 


Kommunerna har rätt att ta ut avgifter för både den tillsyn som bedrivs och 


för arbetet med att godkänna hamnens planer för mottagande och hantering 


av avfall från fartyg. Kommunerna har även fått behörighet att meddela de 


förelägganden som behövs för tillsyn och förena dem med vite. 


 


Kommunernas tillsyn av avfall från fritidsbåtshamnar ska genomföras av den 


kommunala miljö- och hälsoskyddsnämnden. För att samhällsservice-


nämnden (ansvarig nämnd i Ljusdals kommun) ska kunna ta ut avgifter för 


tillsynen behöver kommunfullmäktige besluta om en taxa för tillsynen. 


Avgift tas ut för nedlagd handläggningstid. Gällande timavgift är den senast 


fastställda timavgiften för verksamhet inom miljöbalkens område.  


Beslutsunderlag 


Samhällsservicenämndens protokoll 19 december 2023, § 139 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 12 december 2023 


Förslag på taxa 12 december 2023 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till 


samhällsservicenämndens förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  
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§ 10 Dnr KS-00277/2023  


Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 


centralt i Järvsö.  


 


Förslagsställaren skriver: 


"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte håller på med 


spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 


(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 


man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå efter skolan 


och spela. 


 


Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 


den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 


 


Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 


nummer ett: 


1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en optimal 


 plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man inte att cykla 


 så kan man spela fotboll. Det som är bra med den platsen är att det nästan 


 alltid finns en vuxennärvaro i form av cyklister, padelspelare och de som 


 fikar. Det tror jag bidrag till en bra miljö för alla. 


 


2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 


 anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla många 


 aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, hockey, 


 friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en vuxennärvaro vilket 


 stärker tryggheten." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 29 maj 2023, § 77 att skicka medborgar-


förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. I sitt 


yttrande skriver nämnden att det redan finns många gräsytor för spontan-


idrott i Järvsö, som till exempel fotboll, i direkt anslutning till de två 


beskrivna förslagen samt en multiarena vid Järvsö skola. Några kommunala 


resurser för att genomföra förslaget finns inte i dagsläget.     


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunala 


resurser för att genomföra medborgarförslaget inte finns i dagsläget. Det 


finns redan idag många gräsytor för spontanidrott i Järvsö, bland annat i 


direkt anslutning till de två beskrivna förslagen. Dessutom finns en 


multiarena vid Järvsö skola som man kan nyttja. 


 


Därför föreslås att medborgarförslaget avslås.  


 


Arbetsutskottet föreslår 7 december 2023, § 137 att medborgarförslaget 


avslås. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 137 


Förslag till beslut 7 november 2023 


Samhällsservicenämndens yttrande 24 oktober 2023, § 120 


Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023, § 77 


Medborgarförslag 15 maj 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 11 Dnr KS-00334/2023  


Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 


inkommit. 


 


Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 


bygdepeng för sina vattenkraftverk. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 115 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till Ljusdal Energi för 


yttrande. 


 


Ljusdal Energi föreslår att medborgarförslaget ska avslås då bygdemedel 


redan utbetalas för utbyggnaden av vattenkraften. Ett utdrag från 


Länsstyrelsen Gävleborg bifogas: 


 


Utveckling med bygdemedel 


Har din bygd påverkats av utbyggnaden av vattenkraft? Då kan du söka 


bygdemedel för att reparera skador eller investera i något som är till nytta för 


allmänheten. 


 


Bygdemedel är pengar som kan sökas i bygder som påverkats av 


utbyggnaden av vattenkraft. Pengarna ska i första hand gå till reparationer av 


skador som uppkommit på grund av vattenregleringen. Utöver detta går det 


även att söka bygdemedel för investeringar som är till allmän nytta i bygden. 
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Direkta skador 


Behöver du reparera skador som orsakats av vattenregleringen? Hör av dig 


till Mark- och miljödomstolen. 


 


Vem kan söka bygdemedel? 


Alla registrerade organisationer kan söka bygdemedel. 


 


Exempel på vad du kan söka bygdemedel för: 


* Reparation och upprustning av bygdegårdar 


* Inköp av utrustning 


* Förbättring av idrottsanläggningar 


* Markering och upprustning av stigar och leder 


 


Exempel på vad du inte söka bygdemedel för: 


* Driftkostnader för byggnader 


* Inköp, drift eller underhåll av fordon 


* Investeringar som kan behöva fortsatta bidrag 


* Investeringar som redan är genomförda 


 


Ovanstående är utdrag om bygdemedel på Länsstyrelsen Gävleborgs 


hemsida: https://www.lansstyrelsen.se/gavleborg/natur-och-landsbygd/stod-


forlandsbygdsutveckling/utveckling-med-bygdemedel.html. 


             


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att detta 


medborgarförslag har behandlats av Ljusdal Energi och de skriver att 


bygdemedel redan har utbetalats för utbyggnaden av vattenkraften. 


 


Det man kan göra idag om man har drabbats av skador som orsakats av 


vattenregleringen är att kontakta Mark- och miljödomstolen. 


 


Alla registrerade organisationer kan även söka bygdemedel hos 


Länsstyrelsen Gävleborg. Detta ansöker man om direkt från dem. 


 


Därför förslås att medborgarförslaget avslås. 


 


Arbetsutskottet föreslår 7 december 2023, § 138 att medborgarförslaget 


avslås. 
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 138 


Förslag till beslut 6 november 2023 


Yttrande från Ljusdal Energi 31 oktober 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 115 


Medborgarförslag 26 juni 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 12 Dnr KS-00300/2023  


Ej verkställda beslut - individ- och familjeomsorgen 
2023 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.   


Sammanfattning av ärendet 


Arbetsmarknads- och socialnämnden har överlämnat sammanställning över 


ej verkställda beslut enligt 4 kap § 1 och rapportering enligt 16 kap 6f§ 


socialtjänstlagen enligt individ- och familjeomsorg tredje kvartalet 2023.              


Beslutsunderlag 


Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 14 november 2023, § 227 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  
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§ 13 Dnr KS-00400/2023  


Utbildningsnämndens yttrande över revisionsrapporten 
Granskning av likvärdig skola- information 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunrevisionen överlämnade i september 2023 granskningsrapporten 


Granskning av likvärdig skola till utbildningsnämnden för yttrande senast 


2023. 


 


Kommunfullmäktige fick i september 2023 information om rapporten. 


Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att 


utbildningsnämnden inte ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda 


en ändamålsenlig och likvärdig utbildning.  


 


Revisorerna konstaterar att måluppfyllelsen i grundskolan är låg både i 


faktiska tal och då hänsyn tas till kommunens socioekonomiska struktur. Det 


är av betydande vikt att orsakerna till måluppfyllelsen har analyserats och 


finns med i underlaget för budgetberedningens arbete och beaktas i 


detsamma. Huvudmannen har emellertid beslutat om en kartläggning över 


vilka resurser som krävs för att bibehålla befintlig skolstruktur och möta 


lokalbehoven, vilket revisorerna ser positivt på. Det är vidare osäkert 


huruvida resursfördelningsmodellen i tillräckligt hög grad tar hänsyn till att 


eleverna vid skolenheterna har olika förutsättningar och behov. 


 


Vidare bedömer revisorerna, utifrån skolenkät och intervjuer, att det inte är 


säkerställt alla elever i behov av särskilt stöd får de insatser som de behöver. 


Det gäller exempelvis elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar 


och elever med problematisk skolfrånvaro. Elevhälsan arbetar inte främst 


förebyggande och hälsofrämjande. Det finns också brister i undervisning för 


elever med utländsk bakgrund, även om det är positivt att andelen 


berättigade till modersmål som deltar i undervisning är hög.  


 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


29(42) 


Datum 


2024-01-11 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Studiehandledning på modersmål motsvarar inte fullt ut de behov som finns 


och undervisning i svenska som andraspråk erbjuds inte alltid 


ändamålsenligt och likvärdigt.  


 


Revisorerna konstaterar att andelen legitimerade och behöriga lärare är låg i 


kommunen, vilket ställer krav på huvudmannen att vidta åtgärder för att öka 


kompetensen. Det är en brist att huvudmannen inte har upprättat en 


kompetensförsörjningsplan utifrån vilken åtgärder på både kort och lång sikt 


framgår.  


 


Huvudmannen följer inte, inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet, 


upp förutsättningar för likvärdig skola. Revisorerna ser också brister vad 


gäller analys av måluppfyllelse, både i förhållande till såväl statliga som 


kommunala styrdokument. Revisorerna vill också påtala vikten av 


välfungerande kommunikation uppåt och nedåt i styrkedjan utifrån vad som 


framkommer i det systematiska kvalitetsarbetet.  


 


Revisorerna rekommenderar utbildningsnämnden:  


 att säkerställa att underlaget för arbetet i budgetberedningen 


synliggör analysen av orsakerna till den låga måluppfyllelsen.  


 att följa upp huruvida befintlig resursfördelningsmodell ger enheterna 


likvärdiga förutsättningar att verka för hög måluppfyllelse.  


 att tillse att elever i behov av särskilt stöd får det särskilda stöd som 


de behöver. (3 kap. 7 § 3 st. SkolL). Det gäller till exempel elever 


med NPF och skolfrånvaroproblematik.  


 att stärka arbetet med hög och likvärdig tillgång till legitimerade och 


behöriga lärare samt upprätta en kompetensförsörjningsplan med 


insatser att vidta på kort och lång sikt.  


 att säkerställa att elever i behov av studiehandledning på modersmål 


får det i den omfattning som de behöver. (5 kap. 4 § 


Skolförordningen)  


 att tillse att undervisning i svenska som andraspråk erbjuds 


ändamålsenligt och likvärdigt.  


 att tillse att det systematiska kvalitetsarbetet bedrivs enligt gällande 


styrdokument, särskilt vad gäller analys av måluppfyllelse, åtgärder 


att vidta och att säkerställa  


 att beslutade åtgärder genomförs. (4 kap. 3, 6-7 §§. SkolL).  


 


Utbildningsnämnden har svarat på rapporten och anser att slutsatserna och 


rekommendationerna som finns redovisade i rapporten är väl underbyggda 


och med sanningen överensstämmande. Utbildningsnämnden har inte gett 
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grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda en ändamålsenlig och 


likvärdig utbildning. 


 


Nämnden kommer att vidta följande åtgärder:  


 


Åtgärd Ansvarig Genomförande Uppföljning 


Budgetberedningsprocessen 


förbättras och inkluderar 


underlag som synliggör analysen 


av orsakerna till den låga 


måluppfyllelsen 


Förvaltningschef ansvarar för 


att underlagen till 


budgetprocessen inkluderar 


relevanta underlag.  


Ordförande ansvarar för att 


underlaget används i 


budgetarbetet 


Våren 2024 Vid budgetdialog 


Resursfördelningsmodellen 


utvärderas för att säkerställa att 


enheterna får likvärdiga 


förutsättningar att verka för hög 


måluppfyllelse  


Bitr. förvaltningschef Våren 2025 Vid budgetdialog 


Att tillgodose elever som har 


behov av särskilt stöd läggs in 


som ett uppdrag i 


verksamhetsplanen  


Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 


redovisning via 


VP/kvalitetsdialog 


Arbetet med långsiktig 


kompetensförsörjning med fokus 


på legitimerade och behöriga 


lärare läggs in som ett uppdrag i 


verksamhetsplanen 


Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 


redovisning via 


VP/kvalitetsdialog 


Arbetet med att tillse att det 


systematiska kvalitetsarbetet 


bedrivs enligt gällande 


styrdokument läggs in som ett 


uppdrag i verksamhetsplanen 


Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 


redovisning via 


VP/kvalitetsdialog 


Förvaltningen föreslås få 


utökade ramar för att säkerställa 


att elever i behov av 


studiehandledning på 


modersmål får det i den 


omfattning som de behöver. (5 


kap. 4 § Skolförordningen) 


att tillse att undervisning i 


svenska som andraspråk erbjuds 


ändamålsenligt och likvärdigt. 


Ordförande i nämnden äskar 


om utökade ramar i 


budgetdialogen 


Våren 2024 Via budgetdialog och 


verksamhetsplan 
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 


Protokoll utbildningsnämnden 14 december 2023, § 117 


Yttrande från utbildningsnämnden 


Revisionsrapport- Granskning av likvärdig skola 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  
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§ 14 Dnr KS-00002/2023  


Delegationsbeslut december 2023 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Delgivningen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


För kommunstyrelsen finns delegationsbeslut nr 119-120 för kännedom. 


 


Besluten finns tillgängliga vid sammanträdet.        


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 3 januari 2024 


Förteckning över anmälda delegationsbeslut 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att delgivningen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Delegationspärm 
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§ 15 Dnr KS-00003/2023  


Protokoll för kommunstyrelsens kännedom- 
uppsiktsplikt 2023 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 


beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 


information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 


denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 


protokoll som är aktuella är: 


 


 Omsorgsnämnden 22 november och 12 december 2023 


 Utbildningsnämnden 23 november och 14 december 2023 


 Samhällsservicenämnden 21 november och 19 december 2023 


 Arbetsmarknads- och socialnämnden 14 november och 20 december 2023 


 Jävsnämnden 8 december 2023 


 Pensionärsrådet 16 november 2023 


 Rådet för funktionshinderfrågor 16 november 2023 


 AB Ljusdalshem 27 november 2023  


 Samordningsförbund Gävleborg 24 november 2023 


 Ljusdal Energikoncern 21 november 2023 


 Gemensam nämnd för hjälpmedelsverksamhet 4 december 2023 


 Överförmyndarnämnden 13 december 2023            


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 3 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering: Akt 
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§ 16 Dnr KS-00017/2023  


Presentation utfall Järvsö Sustainable Tourism Summit 
2023 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Informationen noteras till protokollet. 


 


2.  Beslut om Järvsö Sustainable Tourism Summit 2024 fattas på 


 kommunstyrelsens sammanträde i februari.           


Sammanfattning av ärendet 


Järvsö Sustainable Tourism Summit 2023 var mycket framgångsrikt hos 


samtliga deltagargrupper och har fått mycket positiv kritik och har tydligt 


markerat möjligheten för att etablera ett återkommande event, något som 


skapat stora positiva förväntningar på kommande arrangemangen.  


 


Till konferensen 2023 bidrog kommunen aktivt med såväl pengar som 


arbetsinsatser från olika enheter vilket möjliggjorde den framgång som är 


nödvändig för att skapa det återkommande arrangemang som är avsikten.           


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 


Presentation av utfall Järvsö Sustainable Tourism Summit 2023  


Kommunstyrelsens protokoll 9 februari 2023, § 31 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att beslut om Järvsö 


Sustainable Tourism Summit 2024 ska fattas på kommunstyrelsens 


sammanträde i februari. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.       


 


Beslutsexpediering: Akt 
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§ 17 Dnr KS-00093/2020  


Information om brottsförebyggande arbete i Ljusdals 
kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet. 


 


2. Det lokala brottsförebyggande rådet ska fortsätta sitt arbete i enlighet med 


 den nya lagstiftningen samt de lägesbilder som inkommer till rådet. 


 


3. Rapporten Hur mycket narkotika finns i Ljusdals kommuns 


 avloppsvatten? noteras till protokollet.   


Sammanfattning av ärendet 


Kommunens brottsförebyggande samordnare och kommunpolis presenterar 


Brottsförebyggande rådets arbete, de operativa gruppernas aktiviteter, hur vi 


arbetar för att uppnå den nya lagstiftningen, rapporten ”Hur mycket 


narkotika finns i Ljusdals kommuns avloppsvatten?” samt rådets förslag på 


inriktning framåt.  


 


Kommunstyrelsen är styrgrupp för det lokala brottsförebyggande rådet och 


ska få uppdaterad information två gånger per år om hur gruppens arbete 


fortskrider samt ge styrning för fortsatta arbetet.                  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 21 december 2023 


Rapport Hur mycket narkotika finns det i Ljusdals kommun?  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att det lokala 


brottsförebyggande rådet ska fortsätta sitt arbete i enlighet med den nya 
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lagstiftningen samt de lägesbilder som inkommer till rådet. Ordföranden 


finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att rapporten Hur 


mycket narkotika finns i Ljusdals kommuns avloppsvatten? noteras till 


protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 18 Dnr KS-00514/2023  


Redovisning av omsorgsnämndens resonemang kring 
detaljbudget och verksamhetsplan samt information 
om arbetet med att minska sjukskrivningstalen på 
omsorgsförvaltningen 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen beslutade i november 2023 att kalla omsorgsnämndens 


ordförande och förvaltningschef till kommunstyrelsens sammanträde i 


januari 2024 för att redovisa omsorgsnämndens resonemang kring 


detaljbudget och verksamhetsplan.  


 


Sedan tidigare var det också inplanerat att omsorgsnämnden vid 


kommunstyrelsens januarisammanträde skulle informera om arbetet med att 


minska sjukskrivningstalen på omsorgsförvaltningen. 


 


Förvaltningschefen redovisar nämndens detaljbudget som är på   


511 miljoner kronor. 1 % av dessa, d v s 5 miljoner kronor, är ett 


besparingskrav. 


 


De avvikelser som fanns 2023, nästan 18 miljoner kronor, bestod till största 


delen av sjukskrivningar och vikariekostnader.  I verksamhetsplanen finns ett 


antal åtgärder för att hantera de befarade avvikelserna. Verksamheten 


befararar att det finns en risk för att de åtgärder som görs inte kommer att 


vara tillräckliga.  


 


Åtgärder:  


 


Frånvaron är budgeterad till 3%. Idag sätter man in vikarier för det dubbla, 


6%. Här behöver förvaltningen hitta sätt för att sänka sjukfrånvaron och sätt 


att planera så att det inte alltid med automatik sätts in en vikarie. 


 


Den 17 januari startar vårdsvenska för de med annat modersmål. 25 personer 


kommer att delta. 
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Rekrytering av sju teamledare inom äldreomsorg pågår just nu. Totalt ser 


förvaltningen att ett införande av teamledare på våra stora boenden ska 


gynna arbetsmiljö för chefer och medarbetare, och det i sin tur ska leda till 


en ökad kvalitét och effektivitet i verksamheten 


 


En medarbetare ska gå en barnrättsstrategutbildning. 


 


I februari ska omsorgsnämnden fatta om man ska införa helgtjänstgöring för 


att bli en mer attraktiv arbetsgivare. Nämnden kommer då att fatta beslut om 


heltidsmåttet ska vara 27 timmar eller 29 timmar. Det blir ett försök under ett 


år som sedan ska utvärderas.  


 


Omsorgsnämnden har antagit den nya, frivilliga lagen om sammanhållen 


vård-och omsorgsdokumentation (SVOD). 


             


Förvaltningen ser att sjukskrivningstalen har gått ner något jämfört med 


2022.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


 


Beslutsexpediering  


Akt  
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§ 19 Dnr KS-00366/2023  


Riktlinje för Barnrätt 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Riktlinjer för barnrätt antas. 


 


2.  Alla kommunens verksamheter ska arbeta för att stärka barns rättigheter 


 och förbättra barn och ungas levnadsvillkor. Uppdraget läggs in i 


 respektive nämnds verksamhetsplan.  


 


3. Mallar för tjänsteskrivelse ska innehålla Barnchecklista. 


 


4. Förtroendevalda och alla anställda ges grundläggande kunskap i 


 barnkonventionen.  


 


5. Utvärdering av användandet av Barnchecklista genomförs ett år efter 


 införandet.  


Sammanfattning av ärendet 


Riktlinjens syfte är att stärka barns rättigheter i Ljusdals kommun samt 


förbättra barn och ungas levnadsvillkor i praktiken. Riktlinjen är även till för 


att skapa en struktur som ger förutsättningar för att bedriva ett strategiskt 


barnrättsarbete, samt att stärka barns och ungas möjligheter att vara delaktiga 


i frågor som berör dem. Med barn avses flickor, pojkar och barn med 


könsöverskridande identitet/uttryck mellan 0 till 18 år.  


         


Barnkonventionen är sedan 2020 lag och kommunen har därför redan i sitt 


uppdrag att arbeta utifrån den. Riktlinjen är ett förtydligande gällande att ha 


barnperspektivet i fokus samt en struktur för arbetet och i beslut som rör 


barn direkt eller indirekt.  


 


Riktlinjen har arbetats fram i en arbetsgrupp där representanter från alla 


förvaltningar har deltagit. Förvaltningarnas perspektiv på barnrätt har 


följaktligen kommit till uttryck redan i utarbetandet av riktlinjen.  
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Remissvar 


 


Riktlinjen har varit på remiss till alla nämnder och kommunala bolag. Syftet 


med remissen är att få svar från nämnderna om det är funktionellt att arbeta 


efter riktlinjen för barnrätt.  


 


Arbetsmarknads- och socialnämnden, samhällsservicenämnden och 


utbildningsnämnden ställer sig positiva till förslaget till riktlinje för barnrätt.  


Ljusdalshem har inga synpunkter.  


 


I remissvaret från omsorgsnämnden ställs frågan om det är riktlinjer eller 


handlingsplan. Nämnden anser att ett övergripande dokument är bra som en 


gemensam strategi i kommunen men kan även innebära att det i 


förvaltningarna blir otydligt vad respektive enhet ska arbeta vidare med. För 


att tydligt implementera dokumentet i omsorgsförvaltningen så bör en första 


aktivitet och åtgärd vara att skapa åtgärdsplaner på varje enhet där det 


redovisas hur enheten ska leva upp till målen och redovisa vilka aktiviteter 


och åtgärder som planeras i enheterna under året. Då kan handlingsplanen 


bifogas verksamhetsplanen och bli ett aktivt och levande dokument. Förslag 


på fortsatt arbete i förvaltningen är att barnchecklistor bör utformas i separat 


dokument samt även underlag för barnkonsekvensanalys.  


 


Avslutning 


 


Varje nämnd är ansvarig för hur riktlinjerna implementeras. I synpunkterna 


från omsorgsnämnden kommer flera sätt att genomföra det.  


 


För att se till att barnperspektivet tillvaratas bör mallar för tjänsteskrivelse 


innehålla Barnchecklista. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 135 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 27 november 2023 


Yttrande från utbildningsnämnden 31 oktober 2023 


Yttrande från omsorgsnämnden 31 oktober 2023 


Yttrande från arbetsmarknads- och socialnämnden 20 oktober 2023 


Yttrande från samhällsservicenämnden 29 september 2023 


Yttrande från AB Ljusdalshem 21 augusti 2023 


Riktlinje för barnrätt 9 augusti 2023 
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Yrkanden 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas- Rask Samuelsson (C) och Anna-


Karin Zachrisson (C):  


 


1.  Riktlinjer för barnrätt antas. 


 


2.  Alla kommunens verksamheter ska arbeta för att stärka barns rättigheter 


 och förbättra barn och ungas levnadsvillkor. Uppdraget läggs in i 


 respektive nämnds verksamhetsplan.  


 


3. Mallar för tjänsteskrivelse ska innehålla Barnchecklista. 


 


4. Förtroendevalda och alla anställda ges grundläggande kunskap i 


 barnkonventionen.  


 


5. Utvärdering av användandet av Barnchecklista genomförs ett år efter 


 införandet. 


 


Karin Jansson (MP): Bifall till Lena Svahns m fl yrkande. Riktlinjerna ska 


beslutas av kommunfullmäktige. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 


yrkande om att riktlinjerna ska beslutas av kommunfullmäktige. Ord-


föranden finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. Riktlinjerna ska 


därmed beslutas av kommunstyrelsen. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att riktlinjerna ska beslutas av kommunstyrelsen, Nej-röst för att 


riktlinjerna ska beslutas av kommunfullmäktige. 


Omröstningsresultat 


Med 8 Ja-röster mot 3 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat att 


riktlinjerna ska beslutas av kommunstyrelsen. 
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Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Jonny Mill 


(LB), Roger Kastman (KD), Lena Svahn (S), Iréne Jonsson (S) och Kjell 


Israelsson (M) röstar Ja. 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) och Karin Jansson 


(MP) röstar Nej.  


 


Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Lena Svahns m fl yrkande. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Lena Svahns m fl yrkande.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga förvaltningar och nämnder 


Kommunkansliet för ändring i tjänsteskrivelserna. 







